
о

СОБЫТИЯ ■ ПОЛИТИКА - ЭКОНОМИКА ■ КУЛЬТУРА ■ ВСЕ ПРОГРАММЫ ТВ ■ ОБЪЯВЛЕНИЯ

ГЕНЕРАЛЬНАЯ АССАМБЛЕЯ ООН В ОЧЕРЕДНОЙ РАЗ 
РАССМОТРЕЛА ЧЕРНОБЫЛЬСКИЙ ВОПРОС

20 октября этого года в 
штаб-квартире ООН в Нью- 
Йорке Генеральная Ассамб
лея рассмотрела блок вопро
сов гуманитарной и чрезвы
чайной помощи, в том числе 
вопрос укрепления междуна
родного сотрудничества и ко
ординация усилий в деле изу
чения, смягчения и минимиза
ции последствий чернобыль
ской катастрофы.

Специально для участия в 
рассмотрении данного вопро
са в Нью-Йорк прибыла офи
циальная делегация прави
тельства Украины во главе с 
председателем Комитета Вер
ховной Рады Украины по воп
росам экологической полити
ки, природопользования и лик
видации последствий Черно
быльской катастрофы Генна
дием Руденко. В состав деле
гации входил также предста
витель из Славутича— дирек
тор-координатор Чернобыльс
кого центра по проблемам 
ядерной безопасности, радио
активных отходов и радиоэко
логии Евгений Гарин.

Принимая участие в обсуж
дении, Геннадий Руденко от
метил, что, невзирая на то, что

с момента аварии прошло уже 
больше 17 лет, ситуация вокруг 
Чернобыля остается чрезвычай
но сложной. В выступлении 
было привлечено внимание к 
социально-экономическим ас
пектам закрытия Чернобыльс
кой атомной станции и отмече
на необходимость выполнения 
обязательств всеми причастны
ми сторонами. Отметив усилия 
ООН в направлении решения 
чернобыльских проблем, пред
седатель Комитета Верховной 
Рады подчеркнул важность пе
рехода от проектов на бумаге к 
конкретным делам в интересах 
пострадавшего населения.

Затрагивая вопрос мораль
ных обязательств перед теми, 
кто погиб или понес потери в ре
зультате Чернобыльской траге
дии, Г.Руденко призвал Гене
ральную Ассамблею поддержать 
инициативу глав государств-уча- 
стницСНГ относительно провоз
глашения 26 апреля Междуна
родным днем памяти жертв ра
диационных аварий и катастроф.

Призыв председателя Коми
тета Верховной Рады не остал
ся незамеченным и в проекте 
резолюции ООН, которая будет 
принята в ближайшее время, по

явилась очень важная запись: 
“Г енеральная Ассамблеялобчер- 
кивает необходимость координи
рованного международного со
трудничества в изучении послед
ствий Чернобыльской катастро
фы, в частности, посредством 
эффективной работы 1СР1N 
(Международной Чернобыльской 
научно-исследовательской и ин
формационной сети), Черно
быльского форума, Международ
ного Чернобыльского центра по 
проблемам ядерной безопаснос
ти, радиоактивных отходов и ра
диоэкологии, а также других на
учно-исследовательских центров 
наиболее пострадавших стран и 
призывает государства-члены 
ООН и другие заинтересованные 
стороны принимать участие в их 
деятельности".

Программа визита официаль
ной делегации была очень насы
щенной. Кроме участия в пленар
ном заседании Генеральной Ас
самблеи ООН члены делегации 
приняли участие в нескольких 
важных официальных встречах. 
Состоялись встречи с помощни
ком заместителя генерального 
секретаря, заместителем коор
динатора чрезвычайной помощи 
ООН К. Мак-Аски; с представи

телями UNEP (Программы ООН 
по охране окружающей среды); 
с Председателем Государствен
ного комитета Беларуси по лик
видации последствий Черно
быльской катастрофы В.Г.Цал- 
ком; с представителями Гло
бального экологического фонда; 
с сотрудниками регионального

офиса Программы развития 
ООН для стран Европы и СНГ; с 
представителями BASF Согр; с 
представителями неправитель
ственной организации World 
Information Transfer.

Во время встреч обсужда
лись вопросы расширения про
ектов ООН, реализуемых в Ук

раине и связанных с черно
быльской проблематикой, в 
частности возможности их со
вместной реализации в рам
ках Международного Черно
быльского центра.

Елена ТОЛКАЧ 
Чернобыльский центр, 

Славутич
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ОТ ЛУГАНСКА ДО БЕЛОЙ ЦЕРКВИ И...
А-События, которые будут упомяну

ты в материале, напрямую к Славути- 
чу не относятся. Или относятся? Бо
лее того, политические события, кото
рые я намерена упомянуть в этой ста
тье, происшедшие в весьма отдален
ных от нас местах Украины, нашли 
отзвук в социально-экономической 
жизни Славутича. Потому что полити
ка бывает разной — молодежной, к 
примеру, или социальной, или эконо
мической. И если даже ею не зани
маться, она, хочешь или не хочешь, 
обязательно займется тобой. Итак...

О СОБЫТИЯХ, ОТДАЛЕННЫХ В
ПРОСТРАНСТВЕ И ВО ВРЕМЕНИ
Во второй половине октября стра

ной прокатились форумы демократи
ческих сил. Они состоялись в отдель
ных областях, и участие в нйх прини
мал лидер "Нашей Украины" Виктор 
Ющенко, что, в принципе, не удиви
тельно — на носу президентские вы
боры и электорат не должен забывать, 
как выглядят его герои в лицо.

Если верить прессе, которую разда
ют (и продают) “нашеукраинцы", прак
тически везде, куда наезжал экс-пре
мьер и слегка оппозиционный лидер, 
его попытки встретиться с народом 
встречали на своем пути огромное ко
личество препон, в каждой из которых 
просматривалось вмешательство так 
называемого админресурса. Согласно 
данным газеты "Без цензуры” от 24 ок
тября (№33), в Луганске форум прохо
дил просто под открытым небом: город
ской Дом культуры в срочном порядке 
был объявлен аварийным, телекомпа
нии отказались предоставить В. Ющен
ко прямой эфир и так далее. Не нащ- 
лось и места для проведения пресс- 
конференции.

В Белой Церкви (газета "За нашу 
Украину” 24.10.2003, № 43 форум 
вообще едва не был сорван, по
скольку значительную часть автобу
сов, которые везли делегатов, пыта
лись задержать на подъездах к го
роду бдительные ГАИшники, проин
структированные “не пущать". Само
му главному “нашеукраинцу" дорогу 
на форум, по словам издания, пре
градил КамАЗ-лесовоз, охраняе
мый... сотрудником ГАИ.

Что в этих историях правда, а что 
партийное преувеличение — сказать 
не берусь, но одно совершенно оче
видно: все эти препятствия, во-пер
вых, добавили В.Ющенко мученичес
кого ореола, а мучеников у нас лю
бят, с другой — вконец обозлили на
род, который в праведном гневе го
тов вместе с водой выплеснуть и ре
бенка, поскольку — “терпець урвав- 
ся” . Так или иначе, но в рамках фо
рума был утвержден один вроде бы 
не политический документ, который, 
как выясняется, непосредственно 
связан со Славутичем.

НА ОБЩЕСТВЕННОМ СОВЕТЕ...
...который состоялся в нынешний 

понедельник, среди прочих вопросов 
жизнедеятельности города, обсужда
лось и принятое на Форуме демокра
тических сил Киевщины постановле
ние “О ситуации с тарифами на ком
мунальные услуги". Его всем присут
ствующим презентовал Владимир 
Щербина. Учитывая, что недавно в 
Славутиче также произошли процес
сы, приведшие к повышению тарифа 
на тепло, Владимир Щербина предло
жил данный документ для публикации 
в городской газете. Нельзя сказать, то 
это предложение было встречено чле
нами общественного совета положи
тельно. В частности, многое из присут
ствующих не согласились с мнением 
В. Щербины и Т . Ступака о том, что 
тарифы натеплоэнергию в городе по
вышаются вследствие непродуманно
го и несколько преждевременного ре
шения депутатов городского совета. 
Так, Юрий Острянин подчеркнул, что, 
принимая данное, безусловно, не са
мое популярное решение, Славутичс- 
кий горсовет руководствовался отнюдь 
не только информацией, предостав
ленной УЖКХ, то есть такой, которая 
априори может считаться предубеж
денной, но и сведениями из других 
районов Киевщины, а также рассужде
ниями экономической целесообразно
сти происходящих перемен.

По мнению части присутствующих, 
постановление форума в определен
ной мере — в случае публикации — 
может оказаться провокацией, которая 
вызовет обострение социальной об
становки в нашем городе.

В то же время, по мнению депутата 
горсовета Александра Жемчужникова, 
если предоставить жителям города 
объективную информацию относительно 
стоимости коммунальных услуг в других 
районах Киевщины, у славутчан будет 
вполне объективная возможность опре
делить, что в документе истина, а что эмо
ции, вызванные, возможно, рядом тех 
самых “организационных сложностей”, 
которые были упомянуты в начале.

С разумностью этой точки зрения 
сложно не согласиться. Поэтому редак
ция предлагает вниманию читателей, во- 
первых, оригинал постановления фору
ма, а во-вторых, тарифы на тепловую 
энергию в различных районах и городах 
Киевской области, полученный автором 
этих строк на семинаре-тренинге по 
энергосбережению, проходившему не
давно по инициативе Украинского цент
ра реформ. Надеюсь, что у читателей 
нет оснований считать эту информацию 
предвзятой.

Ухвала Форуму демократичних 
сил Київщини “ Про ситуацію з тари
фами на комунальні послуги", м. Біла 
Церква, 18 жовтня 2003р.

Останнім часом по всій Україні, в тому 
числі й у Київській області, відбулося 
підвищення тарифів на комунальні по
слуги, що призвело до зростання соц
іального напруження, а подекуди вили
лось у масштабні протести громадян.

Судячи з того, що за комунальні по
слуги потрібно платити і що плата за ці 
послуги має покривати витрати кому
нальних підприємств та забезпечувати 
їх розвиток, вдосконалення виробницт
ва, заміну устаткування тощо, ми все ж 
зазначаємо, що підвищення тарифів ча
сто відбувається без належного еконо
мічного обґрунтування.

Буває, що цим підвищенням покрива
ються злочинні дії з розкрадання коштів 
територіальної громади або, як мінімум, 
елементарна безгосподарність керівників 
комунальних підприємств, які не вклада
ють отримані кошти в оновлення устатку
вання, закуповують матеріали за значно 
вищою ціною, ніж в середньому на ринку, 
не бажають шукати шляхів заробітку до
даткових надходжень.

Це призводить до ситуації, що в ме
жах однієї Київської області тарифи на 
той самий вид комунальних послуг мо
жуть відрізнятися в різних районах у 4 
рази. При цьому майже всі комунальні 
підприємства Київщини перебувають

Тарифи (справочно) 
для населення на послуги опалення 

станом на 01.12.2002 р.

приблизно в однаковому стані.
Якщо взяти до увага відсутність єди

ного державного керівництва щодо ціно
утворення у сфері теплопостачання, во- 
дозабезпечення та водовідведення, то 
привертає увагу той факт, що тарифи, як 
правило, підвищуються одночасно чи 
майже одночасно по всій області й на при
близно однаковий коефіцієнт, що дуже 
схоже на монопольну змову.

Чи не видається також дивним, що 
теплопостачальним підприємствам по 
всій Україні рекомендовано перейти на 
двоставковий тариф, методику якого 
розробило недержавне товариство з 
обмеженою відповідальністю з псевдо
науковою назвою "Проблемний інсти
тут нетрадиційних енерготехнологій та 
інжинірингу", яке міститься в кількох 
кімнатах напіврозваленого будинку і 
штат якого складається з кількох осіб 
включно з директором та секретар
кою?! І цей же “інститут" за відповідну 
офіційну плату затверджує вихідні дані 
для розрахунку тарифу комунальним 
підприємствам по всій Україні.

Двоставковий тариф сам по собі є по
рушенням прав споживача, оскільки люди 
півроку сплачують за неотримані послу
ги, але до того ж, як показала перевірка 
одного з теплопостачальних підприємств, 
участь в якій брали представники гро
мадськості, сама методика розрахунку 
двоставкового тарифу автоматично при
зводить до збільшення тарифу у 1,5 рази 
при тих самих витратах підприємства, що 
суперечить не лише економічним зако
нам, а й просто здоровому глузду.

При цьому тарифному безладді і по
стійному підвищенні вартості послуг не

змінною залишається 
їх низька якість, а ча
сом й повна 
відсутність цих послуг 
протягом тривалого

часу. При цьому комунальні підприєм
ства справно стягують повну плату не 
лише за неякісно надані послуга, але й 
за фактично ненадані послуга, а прово
дити перерахунки сплати за послуги ча
сто "забувають”.

Зважаючи на вищесказане,
Форум демократичних сил Київ

щини ухвалив:
звернутися до Комітету Верховної 

Ради України з питань будівництва, 
транспорту, житлово-комунального 
господарства і зв'язку з вимогою роз
робити Тарифний кодекс України або 
інший законодавчий акт, яким би вво
дилась єдина регуляторна тарифна 
політика на території України, не до
пускалися б випадки, коли вартість 
тих самих комунальних послуг навіть 
в межах однієї області відрізнялася б 
у кілька разів, та був би створений 
єдиний контролюючий орган в та
рифній сфері.

ВМЕСТО ЭПИЛОГА
Чуть более двух месяцев назад про

блема увеличения тарифов на тепло, 
а также теплое водоснабжение возник
ла в Тернополе. Тернопольский горсо
вет выступил против. Сегодня в горо
де теплая вода появляется в кранах 
квартир всего на несколько часов в сут
ки, причем в то время, когда это техно
логически удобно ТЭЦ. Сегодня жите
ли Тернополя, даже из числа мало
обеспеченных, говорят о том, что впол
не готовы заплатить и побольше, чем 
раньше — лишь бы услуга поставки 
теплой воды в их квартиры была по
стоянной. Но поезд, как говорится, 
ушел, и когда пойдет следующий— не
известно. Славутчане вполне могли 
оказаться в такой же ситуации, как и 
тернопольчане.

Материал подготовила 
Майя РУДЕНКО

№
п / п

Н а з в а  р а й о н у ,  м і с т а Т а р и ф  з а  

о п а л е н н я  

1 м 2  ( г р н . )

1 м. Ржишів 1.35
2 Ставишанський 1.25
3 Тетіївський 1.21
4 Макаоівський 1.20
5 Броварський 1.16
б Баоишівський 1.10
7 Іванівський 1.10
8 Фастівський 1.08
9 м, Березань 1.08
10 м, Фастів 1.08
11 Кагарлицький 1.06
12 М. ІР П ІН Ь 1.05
13 С к в и р с ь к и й 1.04
14 П-Хмельницький 1.00
15 м. Бровари 1.00
10 м. Славутич 0.99
17 Білоцерківський 0.98
18 Б о р и с п іл ь с ь к и й 0.98
19 Володарський 0.98
20 Миоонівський 0.96
21 -Яготинський 0.96

Обухівський 0.95
23 Богуславський 0.92
24 м . Б о р и с п іл ь 0.92
25 Рокитнянський 0.88

„20 В и ш г о р о д с ь к и й 0.84
27 З г у о ів с ь к и й 0.71
28 Васильківський 0.54
29 м. Васильків 0.54
ЗО Б о р о д я н с ь к и й 2.30*
31 К. Святош. (Боярка) 2.12*
32 Тарашанський 2,50*
33 м. П-Хмельницький 2.00*
34 м. БЦЦеоква 1.15+0.24**

Тарифи (справочно)
для населення на послуги теплопостачання 

станом на 01.12.2002 р.

* - тариф в опалювальний період 
* * - двоставкоцрйд-рриф

№ Назва району, міста Тариф за 1
Г к а п  ґ г п н  )

1 м. Ржишів 112.86
2 Кагарлицький 109.00
3 П-Хмельницький 104.18
4 м. П-Хмельницький 104.18
5 Б о р о д я н с ь к и й 103.42
б Тарашанський 103.38
7 Б о р и с п іл ь с ь к и й 100.72
8 Володарський 98.12
9 Тетіївський 96.05
10 С к в и р с ь к и й 95.71
11 Рокитнянський 94.04
12 Броварський 88.85
13 Макаоівський 88.33
14 Богуславський 87.87
15 Баоишівський 86.70
16 Миоонівський 85.64
17 Іванівський 85.41
18 м. Фастів 83.76
19 Фастівський 83.30
20 м , Б о р и с п іл ь 82.00
21 К. Святош. (Бояока) 81.85
22 Яготинський 81.15
23 М, ІР П ІН Ь 78.64
24 м. Бооваои 77.29
25 Білоцерківський 76.46
26 Ставишанський 74.98
27 В и ш г о р о д с ь к и й 71.36
28 Обухівський 63.54
29 м . Б е р е з а н ь 62.59
ЗО м. Славутич 62.51
31 Васильківський 62.43
32 м. Васильків 62.43
33 З г у о ів с ь к и й 60.63
34 м , Б.ііерква__________ _________48J6

ВЕЧНО
М ОЛОДЫМ

ПОСВЯЩ АЕТСЯ...
29 октября исполнилось 85 лет со 

дня образования ВЛКСМ. В этот 
день в КЦ “Славутич” по инициативе 
ветеранов комсомольского движе
ния Славутича прошла торжествен
ная “конференция", в ней приняло 
участие более 80 человек, моло
дость которых навсегда будет свя
зана со студенческими стройотряда
ми и комсомольскими собраниями.

В теплой обстановке вспомни
лись ратные подвиги трудовых де
сантов, молодежные фестивали. Но, 
главное, участники конференции 
вновь ощутили бодрость духа, про
сматривая исторический видеоаль
бом, любезно предоставленный кол
легами из ТРК “Славутич”.

И, наверное, правы были фило
софы, говоря, что у тех, кто забыл 
прошлое, нет будущего.

Пресс-служба КП “ ККК”

М ОЛОДЬ ТА НОВА  
ЕКОНОМІЧНА  

НАУКА
Таку назву носив Молодіжний еко

номічний форум , що відбувся дня
ми у Славутичі.

У його роботі брав участь міський 
голова Володимир Удовиченко. 
Ініціатори проведення — міська Мо
лодіжна рада та Молодіжний центр 
демократії — не ставили перед со
бою за мету охопити всі існуючі мо
лодіжні проблеми. Вони вбачають у 
соціальній активності молоді ту ре
альність, в якій можливі перші кроки 
кар'єрного росту, отримання допом
іжних знань та досвіду, відкриття 
своєї справи.

На форумі обговорювалася про
грама дій на майбутнє: робота учас
ників у майстер-класах, участь у тре- 
нінгах, ділові ігри, екскурсії на ново- 
створені підприємства. Все це спри
ятиме формуванню “економічного 
мислення" в молодіжному середо
вищі, розвитку потенціалу та співро
бітництва на рівні міста у сфері мо
лодіжної політики, розробці модел 
створення в Славутичі

Молодіжного центру зайнятості.
Людмила ЛЮБИВА

СЛ УЖ У НАРОДОВІ 
УКРАЇНИ

Кожного року лави Збройних сил 
України поповнюються призовника
ми зі Славутича, і цей рік не став вик
люченням.

31 жовтня у КЦ “Славутич ” відбу
лися урочисті проводи юнаків наш ^ 
го міста на військову службу Ц /

З вітальним словом до ново
бранців звернулися секретар Сла- 
вутицької міської ради Готсдинер 
М.Н., військовий комісар Геращен
ко Р.С., голова громадської орган
ізації ветеранів війни, полковник 
у відставці Власенко Д.Є., ветеран 
Збройних сил, майор у відставці 
Свистунов А.Є.

Спільними зусиллями працівників 
КП “ККК" і відділу сімї та молоді Сла- 
вутицького виконкому для молодого 
поповнення лав Української Армії 
була підготовлена розважальна про
грама за участю танцювального ко
лективу “THE BEST".

Майбутні захисники мали мож
ливість спробувати свої навички 
швидкого одягання, повного розбо
ру "зброї” , а ще уявити собі перший 
день в армії за допомогою підготов
лених відеосюжетів.

На закінчення хлопців чекали по
дарунки від Славутицького виконко
му.

Нехай же оберігає вас, шановні 
призовники, Білий ангел Славутича!

Прес-служба КП “ ККК”

Н А Р О Д Н А  С Л У Ж Б А  П О Р Я Т У Н К У  "О Г
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СТАН СИСТЕМИ ОХОРОНИ ЗДОРОВ'Я -  
НАЙВАЖЛИВІША СОЦІАЛЬНА ПРОБЛЕМА МІСТА

Інтерв'ю з начальником СМСЧ-5 В. М. Шиленком
— Вікторе Михайловичу, 

за результатами соціологіч
них досліджень, на одне з 
перших місць серед нагаль
них соціальних проблем 
славутчани поставили стан 
охорони здоров’я. Не у всіх 
славутчан воно гарне, і 
більшості населення прихо
диться звертатися до лікаря. 
Які причини впливають на 
рівень медичних послуг у 
нашому місті?

— На сьогоднішній день 
домінуючою причиною є невиз
наченість нашої відомчої меди- 
ко-санітарноїчастини. Весною 
нинішнього року було доручен
ня Президента України про пе
редачу всієї відомчої медици
ни в систему Міністерства охо
рони здоров'я. Після цього роз
почався переговорний процес. 
Міністерство поставило свої 
фінансові умови. У свою чергу 
Мінпаливенерго, посилаючись 
на Міністерство фінансів, їх не 
прийняв. Поки йдуть різного 
роду переговори, скорочуєть
ся існуючий орган управління 
лікувально-профілактичними 
закладами системи Мінпали- 
венерго. Таким чином, 17 ліку
вально-профілактичних зак-

J-  • ладів, у тому числі й наша 
і СМСЧ-5, опинилися в підвіше
ному стані. Мало того, на по
чатку жовтня керівники медич
них установ Мінпаливенерго 
отримали лист за підписом за
ступника міністра Миколи 
Штейнберга про обов’язкове 
скорочення чисельності праці
вників на 10%.

— Як же на цю ситуацію 
відреагував захисник інте
ресів працюючих —“Атом- 
профспілка” ?

— Вона стала ініціатором 
проведення зборів, учасника-

ми яких були мери Дніпродзер- 
жинська, Енергодара, Кузне- 
цовська, Нетішина, Славутича, 
Южноукраїнська. Був присутній 
заступник міністра Мінпаливе
нерго М. Штейнберг, уповнова
жені представники від НАЕК 
"Енергоатом” , М іністерства 
фінансів, Міністерства охорони 
здоров’я і всі начальники медич
них частин вищеназваних міст.

При обговоренні питання про 
передачу медсанчастин та сане
підемстанцій було зазначено, що 
Міністерством охорони здоров'я 
пред’явлено на утримання всіх 
медичних закладів системи 
■Мінпаливенерго 124 млн. грн., 
останнє ж виділяє лише 32,6 
млн. грн., що відповідає рівню 
2003 року. Не дивно, що 
Міністерство охорони здоров'я 
не згодне з такими рішеннями.

— Що з цього приводу ду
має Мінфін?

— Уповноважені на зборах 
представники М іністерства 
фінансів заявили, що до цього 
часу Мінпаливенерго не подав 
бюджетний запит до Мінфіну. 
Хоча в цілому Держбюджет Ук
раїни на той час уже був прий
нятий Верховною Радою в пер
шому читанні. Врятувати цю си
туацію, за рекомендацією 
Мінфіну, можна тільки проявив
ши велику активність Мінпаливе
нерго в роботі з комітетами Вер
ховної Ради. Але, здається, вони 
займатися цим не збираються і 
продовжують політику зіштовху
вання з себе лікувально-проф
ілактичних закладів.

— Але ж є цілий ряд зако
нодавчих актів, у тому числі і 
Закон України “ Про загальні 
засади подальшої експлуа
тації і зняття з експлуатації 
Чорнобильської АЕС та пере
творення зруйнованого 4

енергоблока цієї АЕС на еколо
гічно безпечну систему” , яки
ми регламентовано передба
чення коштів на фінансування 
спеціалізованого медичного 
обслуговування працівників 
ЧАЕС та жителів Славутича.

— Про усунення порушень 
чинного законодавства з боку 
Мінфіну та Мінпаливенерго було 
направлено листа Міністерству 
юстиції України. Характеризуючи 
фінансовий стан медико-санітар- 
ної частини, хочу зазначити, що 
в 2002 році нами було заявлено 
8,9 млн. грн. Мінпаливенерго зат
вердив лише 5,4 млн. грн., тобто 
60%, а фактично було профінан- 
совано лише 4,4 млн. грн. Цього 
ж року, за нашими скрупульозни
ми розрахунками, ми знову ж 
таки заявили 8,9 млн. грн. Зат
верджено було лише 5. Це ще 
менше, ніж у 2002 році. Крім того, 
близько 30% загальної суми кош
торису медсанчастини — спец
фонд. Це саме те, що ми повинні 
заробити за надані населенню 
послуги. Протягом 12 років у кош
торисі відсутнє фінансування на 
придбання обладнання та капі
тальний ремонт. Фактична заро
бітна плата персоналу медсанча
стини складає 288,6 грн. Для по
рівняння: у сфері промисловості 
ця цифра в Україні відповідає 
611,2 грн. Хоча за Основами за
конодавства охорони здоров'я 
середня заробітна плата медиків 
повинна бути доведена до серед
ньої заробітної плати працівників 
промисловості.

— Дійсно, нелегко за 
нинішніх нестатків зберігати на
лежний рівень лікувальної і 
профілактичної роботи з її ви- 
соковитратним механізмом. З 
кожним роком ця не
відповідність все більше заго
стрюється. Як ви плануєте ви

ходити з цієї ситуації?
— Враховуючи проведений 

аналіз роботи медсанчастини 
за період її існування, а також 
попередні скорочення, у зв'яз
ку з якими штат СМСЧ-5 змен
шився на 46%, що привело до 
зменшення обсягу медичної до
помоги як працівникам ЧАЕС, 
так і жителям міста, виконання 
даного розпорядження є не
можливим, і про це ми заявили 
в листі на ім ’я заступника 
міністра палива та енергетики. 
З метою збереження кадрової 
стабільності колектив сам прий
няв рішення на зборах не ско
рочувати штат, а кожному пра
цівнику взяти протягом 2003 
року безоплатну відпустку на ЗО 
календарних днів. Це дозво
лить зберегти загальну чи
сельність працівників.

Хоча прогноз бюджету на 
2004 рік не залишає нам ніякої 
надії. Оптимальним виходом з 
критичної ситуації було б прий
няття Закону "Про обов'язкове 
медичне страхування”, яке діє в 
усьому цивілізованому світі. Це 
не панацея, а конкретна допо
мога нині діючій системі охоро
ни здоров'я. За ним не тільки ут
римувався б рівень надання ме
дичних послуг населенню, а й 
знімався б фінансово-психоло
гічний гніт з хворих — де взяти 
гроші на ліки. Депутати ж Вер
ховної Ради в черговий раз цей 
Закон не підтримали.

— Як відомо, з 2001 року 
ви методом проб і помилок 
працюєте за програмою ко
лективного добровільного 
страхування. Які її результа
ти?

— Дійсно, з 2001 по 2003 рік 
кількість застрахованих і тих, хто 
отримав медичну допомогу в 
нашій медсанчастині, склала

6200 чол., а сума фінансування 
у вигляді страхового відшкоду
вання за ці страхові випадки до
рівнює 2 млн. 840 тис. грн. З цьо
го прикладу видно, що запровад
ження програми добровільного 
медичного страхування серед 
населення і трудових колективів 
є на сьогоднішній день єдиним 
стабільним фінансовим джере
лом, яке, можливо, не дозволить 
розвалити міську медичну систе
му.

— Яким би широким не був 
асортимент препаратів та об
ладнання, все упирається в 
конкретного лікаря, і не в 
білий халат, який сам по собі 
залишається лише атрибутом, 
а в професіонала — людину, 
що бачить не тільки перебіг 
конкретної недуги, а хворого 
в цілому, з його станом, псих
ікою, силою волі чи браком її. 
Наскільки болючою є кадрова 
проблема в медсанчастині 
міста?

— На сьогоднішній день у 
нас недостатньо укомплектова
на психіатрична та наркологічна 
служби. Цю проблему протягом 
7 років ми не можемо зрушити з 
місця. Навчали інтерна, але він 
залишив медицину і пішов у ко
мерцію. Хотілось би мати і хоро
ших терапевтів. Є питання, по
в'язані з комплектацією відділен
ня переливання крові. Не виста
чає спеціалістів по роботі з пац
ієнтами, які перенесли 
інфекційні захворювання.

Той фінансовий стан, в яко
му ми перебуваємо, є основним 
конфліктогенним фактором, що 
приводить до соціального напру
ження в колективі і заставляє 
медиків, особливо молодих, шу
кати іншу роботу. Наведу при
клад: у 2002 році було прийнято 
9 молодих лікарів-інтернів — за

лишилось тільки 3. Нинішній 
колектив медико-санітарної ча
стини в більшості своїй — 
люди, професійно віддані ме
дицині, які вірять в світле май
бутнє системи охорони здоро
в'я України.

— Які ви бачите шляхи 
реформування очолювано
го вами медичного закладу?

— На медичній раді ми виз
начили три головних напрямки: 
по-перше, це раціональне вико
ристання тих мізерних коштів, 
які дає бюджет. По-друге, в 
плані економії фінансів основ
не навантаження із найбільш 
затратної частини медицини — 
стаціонарного відділення — пе
ренести на менш затратне — 
денний стаціонар. І по-третє, 
популяризувати та розширюва
ти нині діючі програми щодо 
добровільного медицинського 
страхування, щоб була мож
ливість проводити його не 
тільки в певному колективі, ай 
для кожного жителя міста. А 
якщо мислити ширше, на дер
жавному рівні, то це перегляд 
ст. 49 Конституції України, 
більшість положень якої не ви
конується. В цьому випадку ха
рактер взаємовідносин з дер
жавою має бути у вигляді дер
жзамовлень, що змінить орган
ізаційно-правову форму ліку
вальних закладів.

Взагалі прогноз на 2004 рік 
відносно функціонування 
міської системи охорони здо
ров’я, незалежно від відомчо
го підпорядкування, не дуже 
райдужний і обіцяє роботу ко
лективу СМСЧ-5 у надзвичай
но напружених умовах.

Розмову
вела завідуюча Центром 

інформації 
Людмила ЛЮБИВА

УПРАВЛІННЯ ПЕНСІЙНОГО ФОНДУ УКРАЇНИ 
У М. СЛАВУТИЧІ КОМЕНТУЄ

Відповідно до прийнятого 
Закону України “Про загаль-

Ж рбов’язкове державне пен- 
не страхування", платни

ка м и  страхових внесків є, 
зокрема, роботодавці. Під 
цим терміном слід розуміти 
власника підприємства, ус
танови, організації або упов
новажений ним орган неза
лежно від форм власності, 
виду діяльності та господа
рювання а також фізичну 
особу, яка використовує пра
цю найманих працівників (у 
тому числі іноземців, які на 
законних підставах працю
ють за наймом в Україні), 
власника розташованого в 
Україні іноземного підприє
мства, установи, організації 
(у тому числі міжнародної), 
ф іл ії та представництва, 
який використовує працю 
найманих працівників, якщо 
інше не передбачено 
міжнародними договорами 
України, згода на обов'яз
ковість яких надана Верхов
ною Радою України. Законом 
визначені обов'язки робото
давців, що випливають зі змісту 
стосунків у сфері державного 
пенсійного страхування. Деякі 
з них наведені нижче.

Роботодавець зобов 'я 
заний:

1)зареєструватися в тери
торіальних органах Пенсійно
го фонду в порядку, визначе
ному правлінням Пенсійного 
фонду, як платник страхових 
внесків у десятиденний термін 
із дня:

отримання свідоцтва про 
державну реєстрацію як суб
’єкта підприємницької діяль
ності;

отримання дозволу на 
провадження нотаріальної та 
іншої діяльності;

прийняття рішення про ство
рення установи, організації,

філій, представництва, іншого 
відокремленого підрозділу;

зміни юридичного статусу чи 
адреси, якщо відповідно до за
кону державна реєстрація та
ких установ, організацій та відок
ремлених підрозділів не прово
диться;

укладення трудового догово
ру з найманим працівником;

зміни прізвища, ім’я та по 
батькові.

Законом визначено, що робо
тодавець зобов'язаний зареєст
руватися в територіальних орга
нах Пенсійного фонду незалеж
но від того, чи він фактично веде 
господарську діяльність та про
вадить розрахунки з оплати 
праці, чи ні;

2) вести облік виплат (дохо
ду) застрахованої особи за кож
ним календарним місяцем та ка
лендарним роком, зберігати ці 
дані за період до 1 липня 2000 
року протягом 75 років, а за пе
ріод після цієї дати — протягом 
усього часу сплати страхових 
внесків та протягом п'яти років 
після припинення їх сплати на 
паперових носіях та в елект
ронному вигляді за наявності 
засобів, що гарантують іден
тичність паперової та електрон
ної форми документа, після чого 
дані передаються до архіву на 
належне зберігання протягом 
70 років згідно з порядком, 
установленим Кабінетом 
Міністрів України;

3) допускати посадових осіб 
виконавчих органів Пенсійного

фонду до перевірок пра
вильності обчислення та спла
ти страхових внесків, надавати 
їм передбачені законодав
ством документи та пояснен
ня з питань, що виникають під 
час перевірок;

4) подавати звітність терито
ріальним органам Пенсійного 
фонду у строки, в порядку таза 
формою, встановленими-Пенс-

ійним фондом;
5) надавати безоплатно заст

рахованій особі та на вимогу 
— членам сім’ї померлої заст
рахованої особи відомості про 
заробітну плату (дохід), суми 
сплачених страхових внесків та 
інші відомості, що стосуються 
застрахованої особи та подають
ся до територіальних органів 
Пенсійного фонду;

6) нараховувати, обчислюва
ти і сплачувати в установлені 
строки та в повному обсязі стра
хові внески;

7) пред’являти на вимогу ви
конавчих органів Пенсійного 
фонду та застрахованих осіб, за 
яких страхувальник сплачує 
страхові внески, повідомлення 
про реєстрацію платника страхо
вих внесків;

8) вимагати в разі прийому 
на роботу або укладення відпо
відного договору із фізичною 
особою пред'явлення нею 
свідоцтва про загальнообов'яз
кове державне соціальне страху
вання;

9) повідомляти територі
альний орган Пенсійного 
фонду про прийом на роботу 
або укладення відповідного 
договору з фізичною особою, 
яка не зареєстрована в сис
темі загальнообов'язкового 
державного пенсійного страху
вання (у тому числі вперше 
приймається на роботу) або 
не пред'явила на вимогу стра
хувальника свідоцтво про за
гальнообов'язкове державне 
соціальне страхування, і пода
вати необхідні відомості та до
кументи для реєстрації зазна
ченої особи;

10) отримати в територіаль
ному органі Пенсійного фонду 
від імені фізичної особи, яку він 
зобов'язаний зареєструвати у 
системі загальнообов'язкового 
державного пенсійного страху
вання, свідоцтво про ЗаГаЛЬНО-
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обов'язкове державне соц
іальне страхування та вида
ти його застрахованій особі;

11) повідомляти територ- 
іальні органи Пенсійного 
фонду:

про ліквідацію (реоргані
зацію) підприємства, уста
нови, організації у десятиден
ний термін із дня прийняття 
відповідного рішення;

про зміну облікових рекв
ізитів підприємства, устано
ви, організації, їх місцезнаход
ження, юридичної адреси в де
сятиденний

термін із дня виникнення 
відповідних змін;

про відкриття або закрит
тя поточних рахунків у банках 
чи в органах Державного каз
начейства України, які вико
ристовуються для здійснення 
відповідної діяльності;

про чисельність найманих 
працівників, розмір їх заробі
тної плати (доходу) за встанов
леною формою звітності;

про зміну відомостей, що 
вносяться до системи пер
соніфікованого обліку, про за
страховану особу, за яку або 
на користь якої ним сплачу
ються страхові внески, у де
сятиденний термін із дня одер
жання цих відомостей;

12) виконувати інші вимоги, 
передбачені Законом, а також 
нормативно-правовими акта
ми, прийнятими відповідно 
до цього Закону.

Цей перелік не є вичерп
ним, однак для виконання 
своїх обов’язків роботодавцю 
законом надані й широкі по
вноваження, які забезпечу
ють можливість здійснення 
передбачених обов'язків, за
хищають законні права га 
інтереси роботодавців. Де
тальніше права роботодавця 
будуть висвітлені в наступних 
публікаціях.

ДЕНЬ СОВМЕСТНЫХ 
ДЕЙСТВИЙ 

В ИНТЕРЕСАХ ДЕТЕЙ
20 ноября в рамках международной кампании “Не оставлять 

без внимания ни одного ребенка” впервые пройдет день совме
стных действий в интересах детей. Решение об этом было при
нято 16 мая нынешнего года в Стамбуле на церемонии откры
тия региональной кампании. Исполнительный директор ЮНИ
СЕФ госпожа Кэрол Бэллами поддержала предложение пред
ставителей гражданского общества из 27 стран мира и подчер
кнула, что неудовлетворительное положение миллионов детей 
в странах Центральной и Восточной Европы, СНГ и Балтии ока
зывает крайне отрицательное влияние на развитие этих стран 
в частности и всего региона в целом. Конечная цель кампании, 
носящей столь многообещающее название — добиться изме
нения ситуации по отношению к детям в каждой отдельной стра
не, а также напомнить правительствам этих стран о принятых 
ими обязательствах по соблюдению положений Конвенции ООН 
о правах ребенка, а также договоренностях, принятых на Сам
мите тысячелетия 189 странами-членами ООН и специальной 
сессией в интересах детей Генеральной ассамблеей ООН.

На всеукраинском форуме неправительственных организа
ций, который состоялся в начале минувшего месяца в Киеве, 
его участники приняли решение поддержать проведение меж
дународной кампании и в Украине. Первой совместной акцией 
в рамках реализации кампании и станет проведение 20 ноября 
во всех областях страны дня совместных действий в интересах 
детей как одного из путей консолидации усилий всех обществен
ных, государственных и социальных институций, которые зани
маются проблемами детей, средств массовой информации, ком
мерческих структур да и всех, кто не безразличен к положению 
детей в нашей стране. Что мы можем сделать совместно? Про
вести круглые столы, общественные слушания по актуальным 
проблемам детства, организовать выставки, конкурсы детских 
работ, телерадиомарафоны с участием детей, организовать 
прямые эфиры, выпустить и распространить листовки, которые 
послужили бы для привлечения внимания общественности к про
блемам реализации естественных прав ребенка в нашей стра
не. Мы можем дать детям возможность высказать свои мысли 
на страницах периодических изданий, поработать в школах — с 
детьми и родителями в кризисных центрах, детских домах, шко
лах-интернатах, предоставить адресную помощь тем кто в ней 
нуждается, и т.д. и т.п., поскольку перечень добрых дел при 
желании их сделать может быть бесконечным. Для информаци
онной поддержки дня совместных действий в интересах детей 
были разработаны информационные материалы (постеры, бук
леты), которые будут розданы организациям готовым принять 
участие в акции. Со всеми вопросами или предложениями по 
поводу организации и проведения дня в Славутиче можно обра
щаться по телефону 2-01-80 в городской отдел по делам семьи и 
молодежи. Контактное лицо Татьяна Александровна Бойко.
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НОВОСТИ СПОРТА
•  С 16 по 19 октября теку

щего года в Хмельницком про
шел V Международный турнир 
по боксу памяти основателя 
бокса в Хмельницкой области 
Е.И.Кужельного. Воспитанник 
ДЮСШ ППО “ЧАЭС" Ромодан 
Сергей, выступая в весовой 
категории 64 кг, занял третье 
место и завоевал право на 
присвоение звания кандидата 
в мастера спорта.

Тренер — Глущенко Игорь 
Николаевич.

•  С 23 по 26 октября в Лу
ганске состоялось первенство 
Украины по дзюдо среди юно
шей и девушек 1989 — 1990 
годов рождения. От ДЮ.ЙШ 
ППО “ЧАЭС" участвовал (ринь 
Сергей, который занял второе 
место в весовой категории 46 
кг (в этой весовой категории 
было 65 участников).

Тренер — Копылов Олег 
Геннадиевич и Тукмачева 
Анастасия Владимировна.

•  С 15 по 18 октября Чер
нигов принимал Международ
ный турнир по футболу среди 
юношей 1991 года рождения 
памяти мастера спорта 
В.К.Кравчинского. В соревно
вании участвовали команды: 
СДЮШОР “Юность, “Десна” 
(Чернигов), “Каскад-Энерго-

атом” (Славутич), СДЮШОР (Го
мель), “Ведрич” (Речица), 
“Сталь” (Киев). Наш “Каскад- 
Энергоатом” занял второе мес
то, уступив в финале по после- 
матчевым пенальти 4:2.

Лучшим игроком турнира был 
признан каскадовец Шапоренко 
Денис.

•  С 25 по 29 октября в Коро- 
стене команда ДЮСШ ППО 
“ЧАЭС” ‘‘Каскад-Энергоатом’’ 
(Славутич) участвовала в турни
ре по футболу среди ребят 1991 
года рождения, посвященном 
Дню железнодорожника. Звание 
сильнейшего оспаривало 8 ко
манд: “Локомотив (Коростень), 
“Система-Борекс” (Бородянка), 
“Локомотив” (Киев), СДЮШОР 
(Житомир), ДЮСШ (Нетешин), 
ФК “Ровно” (Ровно), ДЮСШ (пгт 
Дунаевец) и “Каскад-Энерго
атом” (Славутич).

В своей подгруппе наша коман
да заняла первое место и встре
тилась в финале с победителем 
второй подгруппы — командой 
“Локомотив”. В финале наши 
ребята играли уверенно и побе
дили со счетом 3:0.

Почетным гостем турнира 
был ЗМС СССР тренер моло
дежной сборной Украины П.А- 
.Яковенко, который и вручил 
нашей команде “Каскад-Энер
гоатом” кубок железнодорож

ников. Лучшим игроком турни
ра признан игрок нашей ко
манды Васянович Андрей.

Хочется выразить благодар
ность за поддержку профсоюз
ному комитету НАЭК “Энерго- 
атом” в лице Лыча А.В. и проф
союзному комитету ППО 
“ЧАЭС” в лице Козлова Е.Н.

Тренер команды — Бойко 
Виктор Николаевич.

•  24 октября в Чернигове 
прошел традиционный турнир 
по тяжелой атлетике памяти 
мастера спорта Украины Фе- 
дорченко С. в двух возрастных 
группах (спортсмены до 1986 
года рождения и старше 1985- 
го), в котором приняли участие 
24 славутичских спортсмена.

Первые места в своих весо
вых категориях заняли Кобы- 
линский Кирилл, Проценко Ан
тон, Фурдат Олег, Музыка 
Дмитрий, Мишко Алексей, Но
сенко Андрей, Пескова Ольга, 
Литвин Виктор, Мишко Юлия. 
Хочется отметить, что практи
чески все наши атлеты подня
ли свои лучшие килограммы. В 
ближайших планах участие в 
чемпионате ЦС СОП ‘Украина” 
по тяжелой атлетике, который 
пройдет в Краматорске Донец
кой области с 22 по 25 ноября.

Тренер — Каленский Юрий 
Петрович.

26 НОЯБРЯ В ЧЕРНИГОВ ПРИЕДЕТ 
МАКСИМ ГАЛКИН »

...Максим Галкин подвер
гается сексуальным пресле
дованиям некой россиянки. 
Немолодая уже женщина ока
зывает всяческие знаки вни
мания еще очень молодому и 
весьма популярному юмори
сту. Поговаривают, что из-за 
домогательств “старушки” 
Максим даже вынужден был 
прервать одно из своих выс
туплений. К подобного рода 
знакам внимания россияне 
относятся очень серьезно и 
однозначно негативно. Во 
всяком случае в интервью од
ному из российских средств 
массовой информации он 
признался, что считает себя 
глубоко оскорбленным и уяз
вленным подобным поведе
нием почитательницы его та
ланта и тела... Максим Гал
кин, приехавший в Украину в 
начале осени для того, чтобы 
сыграть роль Голохвастова в 
новогодней программе по 
культовой в свое время пье

се Старицкого “За двумя зайца
ми”, остановился в особняке, 
предоставленном принимаю
щей киевской стороной Алле 
Пугачевой, собравшейся в этой 
же программе изображать Про- 
ню Прокоповну. Находящийся в 
Пуще Водице особняк как мини
мум на гектар стоит в стороне 
от прочих “хатынок", располо
женных в этой курортной мест
ности под Киевом. Но и в Укра
ине папарацци не перевелись: 
местные рыцари вспышки и 
объектива недаром охотились 
за “жареными” кадрами: некото
рым удалось заснять Аллу Бо
рисовну в момент уединенных 
прогулок с господином Галки
ным. В это же время в интервью 
одной из киевских газет прима
донна заявила, что не собирает
ся проведывать своего мужа Фи
липпа Киркорова, снимающего в 
Ялте клип вместе с Анастасией 
Стоцкой. Намекнула, что ей и в 
Киеве не скучно...

26 ноября знаменитый рос-

сийский юморист-сатирик Мак
сим Галкин, приобретающий в 
последнее время скандальную 
известность благодаря неверо
ятной близости с семейством 
примадонны российской эстра
ды, даст концерт в помещении 
Черниговского областного му
зыкально-драматического те
атра. По вопросу о приобрете
нии билетов можно обращать
ся по номеру: 8 (04622) 748-61.

СПРАШИВАЙТЕ

Вопрос: Как можно т ор
го в ат ь  напит кам и, в со 
ст аве кот оры х ест ь алко
голь, наприм ер глинт вей
ном  (горячий  напи т ок из 
к р а с н о г о  в и н а , с а х а р а  и 
корицы ), и л и ц е н зи р у е т 
ся  л и  т о р г о в л я  т аки м и  
н ап и т кам и ?

Ответ: Законом Украины “О 
государственном регулирова
нии производства и оборота 
спирта этилового, коньячного и 
плодового, алкогольных напит
ков и табачных изделий” опре
делено, что розничная торгов
ля — это деятельность по про
даже товаров непосредствен
но гражданам и другим конеч
ным потребителям для их лич
ного некоммерческого исполь
зования независимо от формы 
расчетов, в том числе на раз
лив в ресторанах, кафе, барах, 
других предприятиях обще
ственного питания. Указанным 
Законом установлены требова
ния относительно лицензиро
вания розничной торговли ал
когольными напитками (выда

ча, приостановление, аннулиро
вание лицензии, плата за лицен
зию). Алкогольные напитки дан
ным Законом определены как 
продукты, полученные путем 
спиртового брожения сахаросо
держащих материалов или изго
товленные на основе пищевых 
спиртов с содержимым спирта 
этилового свыше 1,2 процента 
объемных единиц, которые отно
сятся к товарным группам Гар
монизированной системы описа
ния и кодирования товаров под 
кодами 22 04,22 05,22 06,22 08.

Продажа алкогольных напит
ков на разлив для потребления 
на месте осуществляется в пред
приятиях общественного питания 
и в специализированных отделах 
предприятий (которые имеют 
статус предприятий обществен
ного питания) с универсальным 
ассортиментом продовольствен
ных или непродовольственных 
товаров, которые предусмотре
ны Правилами розничной торгов
ли алкогольными напитками, ут
вержденными постановлением 
Кабинета Министров Украины от 
30.07.96 г. № 854.'

МОДНОЕ НЫНЧЕ СЛОВО -
CRM

Наш визит в США по вре
мени совпал с подъемом вол
ны публикаций в украинской и 
российской деловой прессе, 
посвященной передовым ме
тодам ведения бизнеса, кото
рые неотделимы от информа
ционных технологий. Расшиф
ровке одного из этих методов
— управлению взаимоотноше
ниями с клиентом — посвяще
на эта публикация.

Что такое CRM — волшеб
ная палочка для подъема биз
неса или очередная бездонная 
яма для средств предприятия 
и головная боль для руководи
теля? Сама идея CRM 
(Custom er Relationship 
Management) — управление 
взаимоотношениями с клиен
том — уходит корнями в про
шлое и имеет примерно такой 
же возраст, как и торговля. 
Испокон веков продавец ста
рался знать потребности и 
платежеспособность своих по
купателей, припасая для са
мых доверенных самый луч
ший товар. Пока не наступила 
эпоха супермаркетов, основ
ная масса товаров продава
лась через множество малень
ких магазинчиков. Окрестные 
жители покупали там все са
мое необходимое, не утруждая 
себя далекими поездками за 
покупками. Хозяин магазина 
знал всех своих клиентов, ко
торые жили по соседству, в 
лицо и по имени. Знал их нуж
ды, привычки, вкусы, финансо
вое состояние, факты личной 
жизни и т.д. Он знал кто, когда 
и за чем придет. И все знали 
его. Бизнес строился на лояль
ности этих постоянных покупа
телей. Потом наступила эра 
потребления. Выросли супер- 
и гипермаркеты. Массовый 
продукт. Массовый покупа
тель. Все — качественно. Все
— красиво. Продается на каж
дом углу. Но — безлико. Ведь 
нельзя приставить к каждому 
покупателю по продавцу. А 
хочется. И тут оказалось, что 
на современном уровне разви
тия компьютерных технологий 
можно вернуться к прошлому 
и обеспечить персонализацию 
даже в массовых продажах. 
Хозяин магазина раньше хра
нил в голове информацию о 
ста своих клиентах. База дан

ных может сохранить и обрабо
тать сто тысяч. И предложить 
каждому именно то, к чему он 
привык и что может захотеть. И 
это может сделать волшебное 
слово CRM.

CRM — это НЕ программный 
продукт и НЕ технология. Это 
даже НЕ набор продуктов. CRM 
— это направленная на постро
ение устойчивого бизнеса кон
цепция и бизнес-стратегия, яд
ром которой является подход, 
ориентированный на клиента. 
Эта стратегия основана на ис
пользовании передовых управ
ленческих и информационных 
технологий, с помощью которых 
компания собирает информа
цию о своих клиентах на всех 
стадиях их жизненного цикла 
(привлечение, удержание, ло
яльность), извлекает из нее зна
ния и использует эти знания в 
интересах своего бизнеса путем 
выстраивания взаимовыгодных 
отношений с ними.

Несколько широко известных 
цифр:

- затраты на привлечение но
вого клиента в среднем в 5 раз 
больше, чем на удержание су
ществующего;

- большая часть компаний из 
списка Fortune 500 теряет 50% 
своих клиентов каждые пять лет

- удовлетворенный клиент 
расскажет об удачной покупке 
в среднем пяти своим знако
мым, неудовлетворенный — 
минимум десяти;

- большая часть клиентов 
окупается лишь через год рабо
ты с ними (соответственно, если 
клиент “ушел” до этого срока, то 
он принес убытки);

- увеличение процента удержа
ния клиентов на 5% увеличивает 
прибыль компании на 50 — 100%;

- около 50% существующих 
клиентов компании не прибыль
ны из-за неэффективного взаи
модействия с ними;

- в среднем компания контак
тирует 4 раза в год с существу
ющим клиентом и 6 раз в год— 
с потенциальным;

- 80% прибыли дают 20% 
клиентов.

Не анализируя детально, лег
ко, тем не менее, увидеть, что 
потенциальный клиент — это, 
скорее всего, прибыль; потенци
альный клиент, по крайней мере 
первое время, — убытки. Отсю

да главная задача стратегии 
CRM — установление с клиен
том долгосрочных отношений.

В начале 90-х годов, когда 
CRM еще не оформилась как 
единая концепция, уже суще
ствовал набор кирпичиков, 
развитие которых и привело к 
тому, что мы видим сегодня, а 
именно:

- различные системы сбо
ра информации о клиентах, 
частично включающие зачат
ки SFA (Sales Force 
Automation) — автоматизация 
деятельности торговых пред
ставителей;

- ряд маркетинговых баз 
данных, обеспечивающих ана
лиз на уровне продукта (его 
продаж), но слабо интегриро
ванных с источниками другой 
информации;

- системы доставки инфор
мации до клиента (прямая по
чтовая рассылка и т.д.);

- базовые аналитические 
инструменты, используемые 
для анализа поведения поку
пателя при дискретной по
купке, но без учета его жиз
ненного цикла.

Лишь в 90-х годах все ука
занные системы были интег
рированы в одно целое в рам
ках концепции CRM. Справед
ливости ради надо отметить, 
что в настоящее время на ИТ- 
рынке Украины да и СНГ чаще 
всего можно встретить как раз 
такие разъединенные реше
ния, которые, тем не менее, 
широко используются компа
ниями в своей повседневной 
деятельности.

Что ждет CRM в будущем? 
Наверное, то же, что и все вы
сокотехнологические (и неде
шевые) решения, входящие в 
нашу жизнь. Если экономика 
будет развиваться по мирово
му сценарию, предприятия 
будут вынуждены применять 
решения, повышающие их 
конкурентоспособность, зат
рачивая на это средства и 
двигая развитие высокотех
нологичных отраслей. Если 
экономика будет развиваться 
не по потребностям, а по спо
собностям (отдельных лично
стей), то дорогие игрушки вро
де CRM быстро надоедят и 
поломаются. /.ЭТСЯ j " I

Игорь КЛИ М ЕЫ ТС ^

"КІН О КО Н Ц ЕРТНИ Й  КО М П Л ЕКС"
:л а в у т и ч "

КП кц
запрошує кожний четвер, з 18.00 до 23.00, старшокласників 
та молодь міста взяти участь у роботі молодіжного клубу 

"Чи легко бути молодим?", 
а також у дискотечних програмах.

Этими Правилами запреща
ется торговля алкогольными на
питками на разлив в предприя
тиях общественного питания из- 
за отсутствия надлежащих сани
тарно-гигиенических условий и 
оснащения (обеспеченность 
проточной питьевой водой, по
судой, мерными емкостями, од
норазовой посудой и т.п., нали
чие условий для мытья посуды) 
и других требований, предусмот
ренных законодательством.

Кроме этого, запрещается во 
время продажи алкогольных на
питков на разлив в предприяти
ях общественного питания сме
шивать напитки разных видов и 
марок, кроме изготовления кок
тейлей. Технологические, каль
куляционные карточки на коктей
ле согласовываются с санитар
но-эпидемиологической служ
бой, утверждаются руководите
лем предприятия, бухгалтером и 
скрепляются печатью. Предпри
ятия общественного питания 
должны иметь прейскуранты цен 
на алкогольные напитки, где от
мечаются название напитка, со
держимое бутылки, цена за бу

тылку, цена за 50 и 100 милли
литров напитка в денежных еди
ницах Украины.

Коктейли, глинтвейн и подоб
ные напитки потребляются граж
данами и другими конечными 
потребителями, которые покупа
ют их непосредственно у пред
приятий общественного пита
ния. Таким образом, не имеет 
значения, реализуются алко
гольные напитки для потребле
ния конечными потребителями в 
бутылках, на разлив или в виде 
коктейлей, глинтвейна или дру
гих подобных напитков.

Вопрос: Можно л и  после 1 
ию ля 2003 года реализовы 
ват ь алкогольны е напитки, 
разлит ы е в бут ы лки объе
мом 0,05 и 0,1 дм куб. в м ар
кированны х акцизны ми мар
ками сувенирны х коробках?

Ответ: Положением о произ
водстве, сохранении, продаже 
марок акцизного сбора, марки
ровании алкогольных напитков и 
табачных изделий, утвержден
ным постановлением Кабинета 
Министров Украины от 24.10.96 
г. № 1284 (в редакции постанов

ления Кабинета Министров Ук
раины от 10.12.98 г. № 1956), 
которое потеряло силу
01.07.2003 г., было предусмот
рено, что в случае реализации 
алкогольных напитков, разлитых 
в бутылки объемом 0,05 и 0,1 дм 
куб., в сувенирных коробка* 
марки акцизного сбора наклеи
ваются на коробки с телескопи
ческой крышкой, коробки с 
крышкой на шарнире (откидной) 
и коробки типа “пенал” только 
четко установленным для любой 
из этих коробок способом.

В соответствии с Положени
ем о производстве, хранении, 
продаже марок акцизного сбора 
нового образца с голографичес
кими защитными элементами и 
маркировании алкогольных на
питков и табачных изделий, ут
вержденным постановлением 
Кабинета Министров Украины от
23.04.2003 г. № 567 (действую
щим с 1 июля 2003 г.), для алко
гольных напитков отечественно
го производства используются 
лишь марки, которые отвечают 
виду продукции и вместительно
сти тары. Положением предус
мотрено маркирование акцизны
ми марками лишь алкогольных

напитков в бутылках (упаков
ках типа ‘Tetra Рак” для вино
дельческой продукции).

При этом остатки марок ак
цизного сбора для маркирова
ния алкогольных напитков 
предшествующего образца и 
маркированные ими алкоголь
ные напитки, в т.ч. те, которые 
реализуются в маркированных 
акцизными марками сувенир
ных коробках, находятся в обо
роте до полной их реализации.

Статья 11 Закона Украины 
"О государственном регулиро
вании производства и оборо
та спирта этиловых, коньячно
го и плодового, алкогольных 
напитков и табачных изделий” 
предусматривает, что алко
гольные напитки и табачные 
изделия, произведенные в Ук
раине или импортированные в 
Украину до вступления в силу 
внесенных соответствующим 
законом изменений относи
тельно маркирования, нахо
дятся в обороте до их полной 
реализации в пределах срока 
годности потребления.

Информация предостав
лена операторами “ Горя

чей линии” Славутича
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ПОНЯТТЯ СПАДКУ
Підстави для спадкування відповідно до Цивільного кодексу України

Спадок складається із су
купності майнових прав і обо
в’язків померлої особи, котрі у 
відповідності до закону можуть 
переходити в порядку спадку
вання, Інколи спадок назива
ють спадковою масою чи спад
ковим майном. В більшості ви
падків спадок складається з 
права приватної власності по
мерлої особи на різне майно, 
а саме: на житлові будинки, 
приватизовані квартири, 
транспортні засоби, грошові 
заощадження, предмети до
машньої обстановки та інші. 
Якщо ж право власності на 
майно відсутнє, то воно не 
може входити у склад спадку. 
Так, самочинно збудований 
будинок не включається а 
спадкову масу.

Відповідно до Цивільного 
кодексу України, спадкуван
ням є перехід прав та обо
в’язків (спадщини) від фізич
ної особи, яка померла 
(спадкодавця), до інших осіб 
(спадкоємців). Законодав
ство передбачає два види 
спадкування.

1. Спадкування за заповітом
Заповіт — це особисте 

розпорядж ення ф ізичної 
особи, яка має повну цивіль
ну дієздатність на випадок 
своєї смерті.

Право на заповіт 
здійснюється особисто, не 
допускається вчинення запо
віту через представника. За
повідач може призначити 
своїми спадкоємцями одну 
або кілька фізичних осіб, не
залежно від наявності у ньо-

го з цими особами сімейних, 
родинних відносин, або без 
зазначення причин позбавити 
права на спадкування будь-яку 
особу з числа спадкоємців за 
законом, за винятком осіб, які 
мають право на обов'язкову 
частку у спадщині (неповнолітні 
або непрацездатні діти спадко
давця, у тому числі й всинов
лені; непрацездатні чоловік 
(дружина); непрацездатні бать
ки (усиновлювачі). У цьому разі 
особа, яка була позбавлена 
права на спадкування не може 
одержати права на спадкуван
ня. У разі смерті такої особи, 
до смерті заповідача, позбав
лення її права на спадкування 
втрачає чинність, тобто діти 
(внуки) цієї особи мають право 
на спадкування на загальних 
підставах.

Заповідач може обумовити 
виникнення прав на спадкуван
ня у особи, яка призначена в за
повіті, наявністю певної умови, 
як пов'язаної, так і не пов’яза
ної з її поведінкою (наявність 
інших спадкоємців, проживання 
у певному місці, народження 
дитини, здобуття освіти тощо). 
Якщо така умова суперечить 
закону або моральним засадам 
суспільства — вона є нікчемною 
(недійсною).

Заповіт складається у пись
мовій формі, із зазначенням 
місця та часу його складення та 
має бути особисто підписаний 
заповідачем та посвідчений но
таріусом (посадовою, службо
вою особою органу місцевого 
самоврядування чи іншими осо
бами, визначеними ст. 1252 Ци

вільного кодексу України).
2. Спадкування за законом
Спадкоємці за законом 

одержують право на спадку
вання почергово.

Цивільним кодексом України 
від 16.01.2003 р. встановлено 
п’ять черг спадкоємців.

У першу чергу право на 
спадкування за законом ма
ють діти спадкодавця, у тому 
числі зачаті за життя спадкодав
ця та народжені після його 
смерті, той з подружжя, який 
його пережив, та батьки.

У другу чергу право на спад
кування за законом мають рідні 
брати та сестри спадкодавця, 
його баба та дід як з боку бать
ка, так і з боку матері.

У третю чергу право на спад
кування за законом мають рідні 
дядько та тітка спадкодавця.

У четверту чергу право на 
спадкування за законом мають 
особи, які проживали зі спадко
давцем однією сім'єю не менш 
як п’ять років до часу відкриття 
спадщини.

У п’яту чергу право на спад
кування за законом мають інші 
родичі спадкодавця до шостого 
ступеня споріднення включно 
(ступінь споріднення визна
чається за числом народжень, 
що віддаляють родича від спад
кодавця, народження самого 
спадкодавця не входить до цьо
го числа). Також у п’яту чергу 
право на спадкування за зако
ном одержують утриманці спад
кодавця, які не були членами 
його сім’ї (неповнолітні або не
працездатні особи, які не були 
членами сім’ї спадкодавця, але

не менш як п'ять років одер
жували від нього матеріальну 
допомогу, що була для них 
єдиним або основним джере
лом засобів для існування).

Кожна наступна черга спад
коємців за законом одержує 
право на спадкування у разі 
відсутності спадкоємців попе
редньої черги, усунення їх від 
права спадкування, неприй
няття ними спадщини або 
відмови від її прийняття.

Спадкоємець за заповітом 
чи за законом має право 
прийняти спадщину або не 
прийняти її.

Спадкоємець, який бажає 
прийняти спадщину, але на час 
відкриття спадщини не прожи
вав постійно зі спадкодавцем, 
має подати до нотаріальної 
контори заяву про прийняття 
спадщини. Для прийняття 
спадщини встановлюється 
строк у шість місяців, який по
чинається з часу відкриття 
спадщини. Часом відкриття 
спадщини є день смерті особи 
або день, з якого вона оголо
шується померлою.

Спадкоємець, який прий
няв спадщину, у складі якої є 
нерухоме майно, зобов’яза
ний звернутися до нотаріуса 
за видачею йому свідоцтва 
про право на спадщину на не
рухоме майно. Свідоцтво про 
право на спадщину видається 
спадкоємцям після закінчення 
шести місяців з часу відкрит
тя спадщини.

Ольга ЛАЗАРЕНКО, 
головний спеціаліст 
управління юстиції

ПОМОЖЕМ
ДЕТЯМ!

Дорогие славутчане!
Приближается Новый год, и многие из нас будут наводить 

порядок, пересматривать свои старые вещи. С каждым годом 
количество вещей в наших шкафах и антресолях увеличивает
ся, как снежный ком. Многими из них мы уже давно не пользу
емся. Есть одна мудрость: если вещью не пользуешься в тече
ние года, то ее смело можно выбросить. Но не торопитесь выб
расывать дорогие вам, но уже ненужные вещи. Есть люди, ко
торым эти вещи могут еще послужить и порадовать их, особен
но тех, кто оказался в тяжелом положении и испытывает нужду.

Именно в таком положении находятся воспитанники школы- 
интерната для детей с недостатками умственного развития г. 
Василевки Запорожской области. В интернате обучается 180 
детей от 7 до 15 лет в основном из малообеспеченных семей. 
Особую нужду воспитанники интерната испытывают в одежде 
и обуви. Дети будут рады нашим заботе и вниманию.

Давайте не останемся равнодушными и поможем детям, сде
лаем им скромный, но такой необходимый подарок.

Мы ждем вас в Социально-психологическом центре 
ежедневно (кроме субботы), с 10.00 до 17.00.

Тел. для справок 2-94-21.

"ШКОЛА
ПІШОХІДНИХ НАУК"

Кожен знає, що особиста безпека залежить не тільки від обе
режності, а й від обізнаності. Саме тому в Славутичі стало доб
рою традицією кожного року, в жовтні, проводити місячник без
пеки, під час якого вихованці ДНЗ та учні шкіл набувають прак
тичних навичок поведінки в надзвичайних ситуаціях.

З 21 по 27 жовтня в КЦ “Славутич” за ініціативи КП “Кінокон
цертний комплекс" та підтримки міського відділення ДАІ пройш
ли заняття для вихованців ДНЗ у “Школі пішохідних наук".

Понад 400 дітей протягом тижня мали можливість в ігровій 
формі познайомитися з особливостями правил дорожнього руху, 
вивчити дорожні знаки, закріпити свої знання під час перегляду 
тематичних сюжетів, мультфільмів та проведення навчальних 
ігор.

А ще малюки мали нагоду не тільки побачити справжній ав
томобіль ДАІ, але й посидіти в ньому, включити сирену, відчути 
себе інспектором дорожнього руху.

На завершення дітей чекали солодкі сюрпризи.
22 жовтня творча група разом з інспектором ДАІ відвіда

ла Славутицький центр медико-педагогічної реабілітації дітей- 
інвалідів.

Щирі слова вдячності директору ПП КП Транд-сервіс” Єго- 
ренку Ю.О., методисту ДНЗ №5 Павленко В.С., начальнику ДАІ 
в м. Славутичі Дмитрику О.В., інспектору адмінпрактики ДАІ Іва- 
ницькому Д.В. за підтримку під час проведення тематичних за
ходів для маленьких пішоходів нашого міста. „

Прес-центр КП “ ККК”

УВАГА, КОНКУРС!
Наглядова рада “Славутицького міського фонду підтримки 

підприємництва" оголошує конкурс на посаду директора. 
Вимоги до конкурсантів:
1. Вища освіта.
2. Досвід роботи на керівних посадах не меншеЗ-х років.
3. Досвід роботи в бізнесі.
4. Володіння українською мовою (англійська бажано).
5. Досвід роботи з бюджетними коштами.
6. Володіння законодавчою базою.
Додаткові вимоги:
організаторський досвід, комунікабельність, досвід роботи зі 

структурами бізнесу, роботи з підготовки або оцінки тендерних 
пропозицій, навики бізнес-планування та фінансової оцінки діяль
ності підприємств.

Для участі в конкурсі необхідно надати:
1. Резюме.
2. Копію документів про освіту.
3. Копію паспорта.
4. Рекомендації (за наявністю).

Документи направляти в конверті з поміткою“На конкурс. Сла
вутицький міський фонд підтримки підприємництва” на адресу 

м. Славутич, Центральна площа, 7,
Виконком (3-й поверх), відділ правової та кадрової 

роботи, начальнику відділу- Дроган М.І.
Телефон 2- 96-72.

Термін надання документів — 
до 18 листопада 2003 р., 18.00.

•  ДПІ В М. СЛАВУТИЧІ ІНФОРМУЄ

До відома платників 
податку на додану вартість

Наказом Державної податкової адміністрації України "Про зат
вердження змін до податкової звітності з податку на додану 
вартість" від 30.09.03 р. №466, зареєстровано в Міністерстві юс
тиції України 22.10.03 р. за №964/8285 затверджено, зокрема, 
нові форми повної та скороченої декларації з ПДВ та уточнюючі 
розрахунки до них. Вказаний наказ набрав чинності з 02.11.03 р. 
Нову звітність з ПДВ платники, які надають її помісячно, здава
тимуть до податкової за підсумками за жовтень (протягом 20 
календарних днів, наступних за останнім календарним днем 
звітного (податкового) місяці.

А платники, які обрали квартальний звітний період, не пізніше 
10 листопада повинні подати декларацію за новою формою. Де
тальніша інформація розміщена на інформаційних стендах у ДПІ.

Это интересно всем!
Лекция ”Сахаджа-йога — уникальная система оздоровления 

и совершенствования, доступная всем”. Лектор — кандидат пси
хологических наук А.Л.Буцик.

Лекция состоится в воскресенье, 16 ноября, в 13.00 в акто
вом зале школы №3.

Вход бесплатный.

ПРО ХАРАКТЕРНІ 
ПРИЧИНИ ПОЖЕЖ 

ТА ЗАГИБЕЛІ 
ЛЮДЕЙ НА НИХ

Поточного року в Київській області зареєстровано 1641 по
жежу та загоряння, що на 6% більше, ніж за аналогічний період 
минулого року (1538); загинула 81 особа (+6%), (76— минулого 
року), серед них 5 дітей (2 — минулого року). Вогнем знищено 
та пошкоджено 560 будівель, 60 одиниць техніки.

Збитки від пожеж становлять майже 2781 тис. грн. (+39%). 
Найбільше пожеж сталося в житловому секторі — 901, що стано
вить 55% від загальної кількості. Виникали пожежі з найрізнома
нітніших причин, але найдивовижнішим є те, що причини раз у 
раз повторюються — здається, люди ніколи не навчаться дотри
муватись правил пожежної безпеки. Необережне поводження з 
вогнем призвело до виникнення 983 пожеж, несправність систем 
опалення — 201, порушення правил монтажу та експлуатації елек
трогосподарства — 351, пустощі дітей з вогнем — 26.

Наведемо декілька прикладів.
В селі Рожни Броварського району вкоротив собі віку 92-річний 

місцевий житель. Проживав він сам. Діти навідувались досить 
рідко. І хоч здоров'я ще не підводило Івана Федоровича, та не
рідко сусіди чули від нього нарікання на те, що набридло йому 
самотнє життя, що, мовляв, вкоротить собі віку, а майно спалить, 
щоб діти не ділили між собою. І як тільки пенсію отримає, про
сить, щоб хтось із сусідів купив пляшечку. Чарку вип'є —  і всім 
жаліється. На ці слова ніхто не звертав уваги. І даремно...

Сусіди викликали вогнеборців, коли дах будинку вже був охоп
лений вогнем. Пожежу швидко ліквідували. Та дідусь загинув 
від отриманих опіків.

Як з'ясували фахівці, пожежа розпочалася з кухні, де було 
залишено відкритим вентиль газового балону. І якби не сміливі 
дії вогнеборців, від вибуху газу могли постраждати сусідні бу
динки та їх мешканці.

В селі Пустоварівка Сквирського району загинув 68-річний 
Анатолій Борисович.

За свідченнями сусідів, чоловік мав хворе серце, тому горіл
ки не вживав, цигарок не палив. На селі всі звали його "місце
вим Кулібіним". Будинок його більш нагадував технічну майстер
ню. А сам Анатолій Борисович виробляв різні надзвичайні елек
тричні пристрої. Односельці іноді заходили до нього, як на вис
тавку, щоб подивитись на нові винаходи. Того дня сусідка біля 
трьох годин ночі визирнула у вікно. А над будинком 68-річного 
пенсіонера вже здіймалось полум’я. Село це маленьке, і теле
фон тут велика рідкість, тож повідомлення в пожежно-рятуваль
ну службу надійшло пізніше ніж через годину.

Коли вогнеборці прибули на місце, будинок згорів майже по
вністю. Загинув, на жаль, і господар. Як з'ясували фахівці, при
чина пожежі — коротке замкнення в одному з електричних при
ладів винахідника.

19 вересня сталася трагедія в Рокитному. Та найстрашніше 
те, що під загрозою виявилися життя маленьких діточок.

Молоде подружжя виховувало малюків— двох і чотирьох 
років. В той день батько дітей вранці поїхав на роботу, а жінці 
необхідно було відвідати собез. Тож вона попросила свекруху 
на цей час доглянути за онуками.

47-річна Надія Олександрівна ввімкнула дітлахам телевізор, 
а сама лягла відпочити в сусідній кімнаті. Телевізор був дуже 
старий, ще ламповий. Спочатку замкнуло в електропроводці. 
потім вибухнув екран, миттєво почалася пожежа. Діти, пере^' 
кавшись, почали ховатись під ліжком. Лише за щасливим збігоЯГ 
обставин саме в цей час повернулась їх мати. Поки жінка шука
ла та виносила дітей на сходову клітину, вогонь розповсюдився 
по всій квартирі. Бабуся дітей загинула, а малята, що надихали
ся чадним газом, були доставлені до лікарні. Сьогодні вони вже 
добре себе почувають і знаходяться вдома з батьками.

В селі Стайки Кагарлицького району загинула ще одна людина.
Віталій разом з дружиною святкував день народження това

риша в місцевому барі. За свідченням жінки десь опівночі він 
вийшов на двір покурити з хлопцями. Горілку Віталій практично 
не пив, бо хворів на епілепсію. Десь через годину жінка почала 
хвилюватись, коли всі повернулись до залу, а Віталія не було, 
пішла шукати його додому. А в цей час пожежні машини вже 
їхали на виклик. Вогнеборці впорались з вогнем, та на жаль, 
врятувати життя чоловіку вже не могли. Як розповіла пожежним 
дружина Віталія, будинок, збудований ще у 1915 році подару
вала хлопцеві бабуся. Вся електрика була настільки старою, що 
до вимикача не можна було доторкнутися, а під час дощу дроти 
постійно іскрили.

Віталій знав про це, вже придбав новий дріт та приладдя. На 
вихідні домовився з електриком переробляти всю проводку. Та 
на жаль, не встиг. Причиною пожежі було коротке замкнення на 
вводі в лампу, яку хлопець залишив ввімкнутою.

Як не сумно констатувати, причини всіх пожеж різні — не
справність електрообладнання, неправильне влаштування опа
лювальних приладів, паління в нетверезому стані, необережне 
поводження з вогнем, — та наслідки однаково жахливі — ги
нуть люди. І нам доводиться вкотре нагадувати громадяни, 
лише наші спільні зусилля можуть стати на заваді вогню!

Державний пожежний нагляд 
м. Славутича

Славутицька міська рада та виконавчий комітет висловлю
ють щире співчуття родині Вітіних з приводу передчасної смерті 

Вітіна Олега Ігоровича.
На 65 році обірвалося життя скромної, інтелігентної і поряд

ної людини, досвідченого енергетика Чорнобильської АЕС, не
втомного трудівника, який користувався авторитетом і повагою 
серед славутчан. За пуск та освоєння проектної потужності пер
шого енергоблока Ленінградської АЕС у 1975 році йому при
своєно звання Героя Соціалістичної Праці. Відношення Олега 
Ігоровича до трудового обоіїязку гідне наслідування. Пад/їять 
збереже про нього найсвітліші і найкращі спогади. Нехай земля 
йому буде пухом.
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ВИХОВУВАТИ ДИТИНУ ТАК, 
ЩОБ У НЕЇ БУЛИ ЦІННОСТІ ДУШІ...

спортивні, рухливнгри, нарешті, 
просто побігати?

2. “Постав собі за правило: щоден
но, прокинувшись від сну, зроби зра
зу ж ранкову гімнастику.”

3. “Примушуй себе кожного ранку 
робити холодне обтирання.” В нашій 
групі проводиться контрастне обли
вання рук по лікті для розвитку систе
ми терморегуляції. Дітей слід привча
ти не просто до низької температури, 
а до її перепадів, почергово діючи то 
теплом, то холодом.

4. “Ні дня без фізичної праці. Хто 
працює з раннього дитинства до гли
бокої старості, той до останніх днів 
життя залишається повноцінною 
людиною.”

Неважка фізична праця дітям 
зовсім не зашкодить: прибирання 
своїх іграшок, миття посуду, по
сильна допомога на присадибній 
ділянці — все це буде розвивати 
фізичні якості дитини та почуття 
працелюбності.

5. “Нехай стануть вашими запові
тами простота, помірність та стри
маність."

Правильне харчування — полови
на зароку успіху здорового способу 
життя. Не переїдайте. Вставайте з-за 
столу з таким відчуттям, що ви ще тро
хи не доїли.

Рішення проблеми зниження за
гальної захворюваності можливо при 
правильній організації виховної та оз
доровчої роботи, проведенні не
відкладних міроприємств по проф
ілактиці відхилень стану здоров'я 
дітей. А ще потрібно мати бажання 
бути здоровим і розуміти те, що най
цінніше у світі — здоров’я.

Надалі познайомимо вас із впли
вом природних факторів на фізичний 
та психічний стан дітей.

У 85-річницю з дня 
народження 
великого 
українського 
педагога Василя 
Олександровича 
Сухомлинського в 
ДНЗ №1 “ Калинка” 
розпочинає роботу

розповсюдження 
унікальної 
педагогіки В.О. , 
Сухомлинського*’ 
(КРУПС)

Третій рік ДНЗ №1 впроваджує у 
свою роботу педагогічні ідеї В.О. Су
хомлинського за принципами:

- комплексність підходу до все
бічного розвитку і виховання дошк
ільників на основі національної сис
теми виховання;

- диференціація освітньо-вихов
ного процесу відповідно до індивіду
альних здібностей, нахилів, інтересів 
та потреб кожного вихованця;

- надання пріоритету моральності, 
духовності як провідним компонентам 
гармонійного виховання, стрижня 
Усебічно розвинутої людини.
щ Багато зроблено, але ще більше 
попереду.

Для більш плідної роботи виник
ла думка об’єднати не тільки вихо
вателів ДНЗ, а і вчителів, батьків та 
громадськість міста в єдиний твор
чий союз.

Усі, хто бажає “виховувати дити
ну так, щоб у неї були цінності 
душі...” (В.О. Сухомлинський). Усіх, 
хто вважає, що витоками й метода
ми морально-етичного виховання є 
природа, краса, праця, людина, кни
га, творчість, запрошуємо за “круг
лий стіл”.

Т ільки спільними зусиллями 
батьків, педагогів та громадськості 
можна виховати, як говорив В.О. 
Сухомлинський, “настоящего че- 
ловека".

Слідкуючи за публікаціями в га
зеті, ви ознайомитеся з досвідом ро
боти педагогів ДНЗ №1, отримаєте 
цінні педагогічні поради, дізнаєтеся

«педагогічну спадщину В.О Сухо- 
чй^ського.

Протягом року в ДНЗ №1 буде 
проведено семінарські заняття, по
каз практичної роботи з дітьми, 
батьками.

Першу сторінку відкриває вихова
тель ДНЗ №1 “ Калинка” , учасник 
міського конкурсу “ Кращий педагог 
ДНЗ” Кравченко Ольга Анатоліївна.

“ЗДОРОВОМУ ВСЕ ЗДОРОВО”

“Турбота про зДоров’я — це найваж
ливіша праця вихователя, від життєра
дісності, бадьорості дітей залежить їхнє 
духовне життя, світогляд, розумовий 
розвиток, міцність знань, віра в свої 
сили" — так стверджував відомий пе
дагог В.О. Сухомлинський. В.О.Сухом
линський — незаурядне, видатне яви
ще в педагогіці. Вчитель з 17 років. 
Широко відома його науково-практична 
та л ітературно-публіцистична 
діяльність. Він багато зусиль приклав, 
щоб рядова школа стала найкращою.

Хто з батьків не хоче бачити свою 
дитину здоровою, фізично та розумово 
розвиненою? Звичайно всі. Але самого 
бажання замало.

Треба вміти організувати здоровий 
спосіб життя малюка з раннього дитин
ства. Батьків та педагогів передусім хви
лює питання, як зміцнити здоров’я дітей. 
Потік різноманітної інформації та прак
тичних порад надто великий і, часто-гу
сто, безрезультативний, тому що крім 
думок потрібні реальні дії, щоденна пра
ця батьків, вихователів і самих дітей 
спрямована на зміцнення здоров'я.

Ряд порад по самовихованню при 
оздоровленні дітей дає нам В.О. Сухо
млинський, з якими ми пропонуємо оз
найомитися та впровадити в життя:

1 .’’Важливим джерелом здоров’я є 
оточуюча нас природа: повітря, сонце, 
вода, літня спека і зимовий холод. Живи 
та працюй серед природи."

А чи потрібні матеріальні затрати, 
щоб зайвий раз батькам вийти з ди
тиною на природу, пограти в

НЕ ХОЧЕТСЯ 
ПРОЩАТЬСЯ 

С АРЛЕКИНОМ...
В черниговском Молодежном театре — аншлаг. Билеты на премьеру спек

такля “Овод” раскупаются заранее. И, заметьте, не потому, что "камерный” зал 
вмещает чуть больше ста человек. Еще один феномен — "Овода” идут смот
реть не только люди солидного возраста. Юные девушки сидят, замерев в тем
ноте, и совсем не украдкой вытирают слезы. Их приятели — одноклассники и 
однокурсники — плакать стесняются. Но смотрят на сцену во все глаза. А выхо
дят из театра очень серьезными... Честно признаюсь, я тоже плакала на "Ово
де”. Почти так, какв юности, после романа или фильма. Только тогда меня больше 
волновали светлые-пресветлые чувства Артура и Джеммы. И сердце никак не 
могло принять крушения такой большой любви, место которой — вечность. Сей
час, когда мир для меня повзрослел на 20 лет,.когда в доме легким басом начи
нают разговаривать сыновья, естественно, проблема отцов и детей, родительс
кой любви, понимания, жертвенности, "ответственности за тех, кого приручил”, 
уравнивается с той любовью, которой нет границ и нет конца.

Да, кстати, а что такое театр и для чего он все-таки существует? Не для того 
ли, чтобы чистая энергия таланта всколыхнула твою душу и заставила ее плакать 
(а значит, очищаться), страдать, думать, мечтать, совершенствоваться? Именно 
это происходит и в зале, и на сцене Молодежного во время спектакля “Овод”.

Директор и художественный руководитель театра Геннадий Касьянов не 
побоялся возродить из прошлого, хоть и не очень далекого, революционное 
произведение (как оно трактовалось у нас раньше). В данном случае, от пер
вого слова и до последнего, "Овод” — это психологический спектакль. А зна
чит — подарок актерам и нам. Плюс возможность для артистов выразить все 
свое мастерство. И это в полной мере удается и Валентину Макару (Оводу), 
и заслуженному артисту Украины Владимиру Банюку (кардиналу Монтанел- 
ли), и Татьяне Салдецкой (Джемме), а также Роману Покровскому, Алексею 
Бышу, Михаилу Андрийцу, и Алексею Щевелеву, и студийцам. Отчего же все- 
таки плачем, не стыдясь своих слез? Ведь мы уже давно привыкли к страда
ниям "мыльной" любви на экранах. И можем спокойно грызть бутерброд под 
истерики очередных мексиканских героинь, или созерцая штабеля труюв в 
очередном боевике.

Потому что здесь, на сцене Молодежного, — все настоящее. А в спектакле 
столько боли, любви, идеалов с большой буквы, о которых жизнь, к сожале
нию, часто заставляет нас забывать. А игра, переходящая почти в жизнь? А 
родственность душ — в зале, в романе и на сцене? Если к этому прибавить 
символизм спектакля, который действует больше на подсознание (ведь Овод 
— это и вправду своего рода арлекин, к лицу которого маска просто приросла 
и снимается только вместе с душой),"ангельскую” музыку (кажется, она парит 
над сценой и там, вверху, нас всех созерцают ангелы), то получится нечто 
очень серьезное, трогательное и современное. Даже (по-хорошему!) мисти
ческое и загадочное...

И придя на “Овода” и раз, и второй, вы будете все так же удивляться и разга
дывать его феномен. И не понимать, почему вдруг слезы катятся сами собой. И 
радоваться: а все-таки этот мир такой светлый. И любовь его не покинула...

Людмила ПАРХОМЕНКО

УВАГА, КОНКУРС!
Київська обласна дирекція УДППЗ "УКРПОШТА"

оголошує молодіжний конкурс епістолярних творів під назвою
"Пишу тобі про те, як молодь може допомогти у 

боротьбі з бідністю".
Конкурс проводиться

з 9 жовтня 2003 року по 31 січня 2004 року 
Учасниками конкурсу вважаютьсядіти віком від 10 до 15 років включно. 
Умовами конкурсу передбачається, що у своїх творах, написаних у формі 

листа уявній чи конкретній особі, діти мають висловити власну думку щодо 
шляхів та умов творення щасливого майбутнього людства, держави, нації або 
окремої особистості, а також щодо можливостей молодого покоління у боротьбі 
з бідністю, забезпеченні добробуту кожної людини.

Для нагородження переможців конкурсу встановлюється три призо
вих місця та відповідні винагороди, зокрема: І місце — 300 грн.; II місце 
— 200 грн.; III місце — 100 грн.

ЗО січня 2004 року — останній день відправлення листа на конкурс, що має 
підтвердити відбиток календарного штемпеля на отриманому журі конверті. 
Учасник конкурсу має вказати повну домашню адресу, телефон, а також над
іслати копію свідоцтва про народження та копію довідки з ідентифікаційним 
номером, наданим податковою інспекцією.

Обсяг конкурсного твору-листа має становити 500 — 1000 слів рукописного 
або друкованого тексту.

Листи з творами і позначкою “Конкурс ВПС” необхідно надсилати на адресу:
Броварський вузол зв’язку 
КОД УДППЗ “ Укрпошта” 
вул. Гагаріна, 20 
07400 м. Бровари

Підсумки конкурсу будуть підведені до 6 березня 2004 року.Твір, який 
посяде перше місце в обласному конкурсі, надсилається для його 
участі в заключному етапі національного конкурсу.

Твори, що надійшли на конкурс, авторам не повертаються.

•>

ЗВЕРНЕННЯ
ЧЕРНІГІВСЬКОЇ ОБЛАСНОЇ ОРГАНІЗАЦІЇ ТОВАРИСТВА ЧЕРВОНОГО ХРЕСТА 

УКРАЇНИ ДО ГРОМАДЯН ЧЕРНІГІВСЬКОЇ ОБЛАСТІ
Керуючись принципами гуманізму 

та милосердя, Товариство Червоного 
Хреста поділяє стурбованість гро
мадськості щодо дефіциту в останній 
час донорської крові. Зміни, які відбу
лися в суспільстві на початку XXI сто
ліття, негативно вплинули і на подаль
ший розвиток безоплатного донорства.

Сьогодні без переливання крові не
можливо уявити жоден підрозділ ме
дицини — ні хірургію, ні акушерство, 
ні терапію, ні виробництво сучасних 
лікарських препаратів.

Часто без переливання крові, цієї 
“живої води", ні майстерність лікаря, 
ні турбота медсестер — не врятують 
хворого. Навіть тимчасова відсутність 
донорської крові та її компонентів у 
лікувальних закладах позбавляє лю
дей своєчасного лікування.

Кров, як відомо, потрібна не лише 
при хірургічних втручаннях, а й як си
ровина для десятків препаратів, які є

незамінними при опіках, травмах, гепа
титі, крововтратах інших хворобах.

Враховуючи складне становище з 
безоплатним донорством в області, 
Червоний Хрест закликає всіх, кому при
таманні чуйність і милосердя, виявити 
високу свідомість, щедрість душі, а саме 
— взяти участь у донорському русі.

Люди, які дарують свою кров іншим, 
заслуговують на велику шану, адже зав
дяки їх безкорисним вчинкам врятова
но життя багатьом хворим або приско
рено їх одужання.

З метою відродження та активізації 
безоплатного донорства ми звертаємось 
до керівників підприємств, організацій, 
комерційних структур з проханням вишу
кати кошти для сприяння розвитку безоп
латного донорства у своїх колективах і 
створення необхідних додаткових пільго
вих умов донорам відповідно до Закону 
України “Про донорство крові".

Ми закликаємо молодь вважати

своїм патріотичним і моральним обо
в’язком участь у донорському русі, 
сприянні проведенню днів донорів та 
молодіжних місячників по донорству 
в регіонах.

Згідно із Законом України “Про до
норство крові та її компонентів”, ста
ти донором, користуватися пільгами 
для донорів, набути статус "Почесний 
донор” та отримати державну нагоро
ду може кожна здорова людина у віці 
від 18 до 60 років.

Найкраще, що може бути в люди
ни, — це почуття доброти, благород
ство, щире співчуття та бажання до
помогти іншому, коли він страждає. 
Будьмо милосердними!

Сердечна подяка і низький уклін 
тим, чия кров рятує життя, повертає 
щастя і радість людям!

Президія Правління 
обласної організації Товариства 

Червоного Хреста України

МЕЧТЫ СЛАВУТИЧСКИХ ДЕТЕЙ. ВИРТУАЛЬНЫЕ
Ассоциация городов Киевской области, отделы образования, культуоы, по делам семьи и молодежи приглашаю 

славутчан в возрасте 6 — 12 лет принять участие в конкурсе компьютерных рисунков. Все работы должны быть выслань 
на конкурс по электронному адресусрр@з1ауиИсЬ.kiev.ua Лучшие из них, отобранные в результате решения жюри кон
курса, будут направлены на всеукраинский конкурс “Мечты детей Украины”. Работы принимаются до конца ноября.

Цель конкурса —  повысить уровень осведомленности детей в области современных компьютерных техно
логий, поддержка стремления молодежи в овладении компьютерных программ и применении их на практике.

За более подробной информацией можно обратиться в отдел по делам семьи' и молодежи Славутичско- 
го горисполкома по телефону 2-01-80.


